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  R O M Â N I A 
JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
     CONSILIUL JUDEŢEAN 
      Nr. IC 6/6630 din 2.10.2012 

          
 

PROCES – VERBAL 
 

Încheiat astăzi 26 septembrie 2012 în şedinţa ordinară a  
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
 Lucrările şedinţei ordinare a consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din data de 
26 septembrie 2012 se desfăşoară în sala de şedinţe a Palatului Administrativ al 
Judeţului Bistriţa-Năsăud, începând cu ora 14.00. 

Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud  nr. 211 din 20 septembrie 2012, consilierii judeţeni au fost convocaţi la 
şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 26 septembrie 
2012 în scris, prin invitaţie, telefonic şi prin mass-media. 

Domnul Redl Iosif – secretarul judeţului se află în concediu de odihnă, 
atribuţiile acestuia fiind preluate de domnişoara Mica Oprea – Director executiv al 
Direcţiei administraţie locală. 

Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afişat şi la sediul instituţiei.  
Din partea aparatului de specialitate participă: Tiniş Viorel – director 

economic, Jurje Ana – şef serviciu, Răscol Maria – consilier asistent, Vereş Paul – 
consilier.  

În calitate de invitaţi participă: Cotfas Liliana – director Serviciul Public 
Comunitar de Evidenţa Persoanelor, Gavrilaş Vasilichi George Alexandru – 
manager Complexul Muzeal Bistriţa-Năsăud, Oliviu Mircea – manager Biblioteca 
Judeţeană  

În calitate de invitaţi participã şi reprezentanţi ai mass-media.              
* 

Domnul preşedinte Emil Radu Moldovan adresează salutări tuturor 
participanţilor şi declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Bună ziua stimaţi colegi, am rugămintea să introduceţi cartelele de vot în 

aparat. Vă comunic că suntem prezenţi 29 consilieri judeţeni, deocamdată 
absentează domnul consilier judeţean Peter Luca şi domnul consilier judeţean 
Runcan Anton Claudiu. Poate doar întârzie dar asta vom vedea pe parcurs. Înainte 
de a intra în ordinea de zi aş vrea să vă supun aprobării procesele verbale ale 
şedinţelor anterioare şi mai precis: 
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- PROCES-VERBAL al şedinţei extraordinare din data de 5 iulie 2012; 
- PROCES-VERBAL al şedinţei ordinare din data de 11 iulie 2012; 
- PROCES-VERBAL al şedinţei extraordinare din data de 24 august 2012; 
- PROCES-VERBAL al şedinţei ordinare din data de 29 august 2012; 
- PROCES-VERBAL al şedinţei extraordinare din data de 17 septembrie 2012. 

Dacă sunt intervenţii asupra proceselor verbale, dacă nu avem posibilitatea 
să votăm electronic şi cu permisiunea dumneavoastră o să le votăm în bloc pe 
toate. Deschid procedura de vot pentru aprobarea proceselor verbale menţionate. 

Am deschis procedura de vot, vă rog să votaţi. 
Vă mulţumesc pentru vot, procesele verbale au fost adoptate cu “29 voturi 

pentru” din 29 consilieri prezenţi. 
* 

Domnul preşedinte Emil Radu Moldovan, anunţă prezenţa în sală a domnului 
consilier judeţean Runcan Anton Claudiu. 

În sală sunt prezenţi 29 de consilieri judeţeni şi domnul preşedinte Emil 
Radu Moldovan. 

* 
Înainte de a trece la ordinea de zi aş vrea ca în calitate de iniţiator să retrag 

două Proiecte de hotarâre de pe ordinea de zi. Retragerea se datorează discuţiilor 
pe care le-am avut ieri cu colegii din Comisia economică, la Centrul judeţean 
pentru cultură erau câteva neclarităţi, domnul Şomlea nu ne-a onorat cu prezenţa 
nici măcar la dezbaterea din comisii şi la Camera Agricolă în momentul de faţă 
există o procedură în derulare de alegeri, până o să vedem ce se întâmplă, se fac 
alegeri şi nu mai are treabă cu Consiliul judeţean, rămâne în continuare cu dublă 
subordonare la Consiliul judeţean şi la Ministerul Agriculturii, am decis să retrag de 
pe ordinea de zi proiectele de la punctele 4 şi 5 în urma discuţiilor care le-am 
purtat ieri în Comisia economică.  

Cu permisiunea dumneavoastră voi trece la ordinea de zi.  
Nu vreţi să-i dau citire şi pe urmă să o supun la vot? Vreţi să o supun la vot 

fară să o citesc, e în regulă. 
Supun la vot ordinea de zi fără punctul 4 şi 5 care au fost retrase de către 

iniţiator.Deschid procedura de vot, vă rog să votaţi. 
Cu „30 de voturi pentru” ordinea de zi a fost adoptată. Vă mulţumesc. 
 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei şi a statului de 
funcţii la Serviciul Public Comunitar de Evidenţa Persoanelor Bistriţa-
Năsăud. 
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2. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei şi a statului de 
funcţii la Complexul Muzeal Bistriţa-Năsăud. 
 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei şi a statului de 
funcţii la Biblioteca Judeţeană Bistriţa-Năsăud. 
 

4. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Năsăud în Consiliul de administraţie la Centrul 
Şcolar pentru educaţie incluzivă nr.1 Bistriţa. 
 

5. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Năsăud în Consiliul de administraţie la Centrul 
Şcolar pentru educaţie incluzivă nr.2 Bistriţa. 
 

6. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Năsăud în Consiliul de administraţie la Liceul 
Tehnologic Special „Sfânta Maria” Bistriţa. 
 

7. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Năsăud în Consiliul de administraţie la Centrul 
Şcolar pentru educaţie incluzivă Beclean. 
 

8. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Năsăud în Consiliul de administraţie la Centrul 
Şcolar pentru educaţie incluzivă „Lacrima” Unirea. 
 

9. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului 
Judeţean în Consiliul de administraţie la Centrul Judeţean de Resurse 
şi Asistenţă Educaţională Bistriţa-Năsăud. 
 

10. Diverse. 
Intrăm în ordinea de zi. 
 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, vă rog. Pe procedură domnule preşedinte. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnule consilier, vă rog. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte îmi cer mi de scuze, dar regulamentul aşa cum e în 

forma actuală, spune la art. 62 că uneori consilierii judeţeni pot adresa întrebări şi 
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interpelări înaintea dezbaterilor de la ordinea de zi, acesta este regulementul pe 
care îl avem. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Da, ascultăm domnule consilier. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Mulţumesc. Domnule preşedinte, stimate doamne, stimaţi domni, distinşi 

colegi, pe ordinea de zi se află un proiect referitor la organigrama şi statul de 
funcţii ale Bibliotecii judeţene şi de aceea mi-am reamintit de o discuţie dinainte 
de campania electorală, dacă această instituţie va trebui sa aibă sau să nu aibă un 
sediu nou. Atâta vreme cât plătim chirie pentru actualul sediu şi atâta vreme cât…. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Cu permisiunea dumneavostră discutăm despre organigramă şi stat de 

funcţii. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Sunt la capitolul întrebări şi interpelări domnule preşedite, îmi pare rău şi îmi 

cer scuze dar aş vrea să-mi duc ideea până la sfârşit, vă adresez o întrebare pe 
această temă şi ………. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Am înţeles şi dacă vreţi vă şi răspund. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Excelent. Întrebarea era dacă sediul de pe Odobescu, clădirea de la BNR, 

refăcută, reabilitată nu ar putea servi ca nou sediu pentru Biblioteca judeţeană şi 
dacă se poate în cât timp se poate realiza acest lucru? Este prima întrebare. A 
doua întrebare se referă la cinematograful Dacia care a făcut obiectul unui 
protocol între România film şi Consiliul judeţean, lucrurile au fost aduse într-un 
anumit stadiu, din punctul meu de vedere, cinetograful Dacia poate fi reabilitat 
prin eforturile noastre pentru că judeţul nu are absolut niciun cinematograf la ora 
actuală. Lucrurile trebuie duse înainte şi de aceea în calitate de coleg al 
dumneavoastră vă cer ajutorul şi adresez întrebarea executivului Consiliului 
judeţean în cât timp se poate realiza proiectul referitor la cinematograful Dacia? Şi 
a treia chestiune care vreau să o aduc în atenţia executivului se referă la creşterea 
gradului de transparenţă decizională. Atâta vreme cât pe site-ul Consiliului 
judeţean în momentul de faţă se poate posta ordinea de zi şi ceea ce este un lucru 
foarte bun, de ce nu se poate posta şi documentaţia care stă la baza fiecărui 
proiect din ordinea de zi? Asta ne-ar scuti pe noi ca instituţie de discuţii din partea 
presei şi a cetăţenilor că nu ar exista sufiecientă transparenţă şi ne-ar ajuta şi pe 
noi consilierii să luăm act de propunerile executivului mai repede decât momentul 
în care ni se înmânează aceste mape. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Cu precizarea, conform regulamentului întrebările înainte de dezbatere cred 

că au legătură cu ordinea de zi şi întrebările şi interpelările dacă ne uităm mai 
atent în regulament au un spaţiu separat, la diverse sau după capitolul diverse, 
dar sigur nu acesta este un capăt de ţară. La fiecare întrebare pe care mi-aţi 
adresat-o, o să vă răspund cu mare plăcere. Se pare că sunteţi un fin urmăritor al 
presei bistriţene, dar aţi constatat destul de târziu.  

1. Încă din campania electorală am spus că Biblioteca judeţeană din punctul 
meu de vedere a candidatului Radu Moldovan atunci şi acum în calitate de 
preşedinte, ar trebui să se mute în acel spaţiu reabilitat care arată foarte bine. Am 
făcut împreună cu secretarul judeţului o vizită în acel spaţiu, am făcut o vizită şi la 
bibliotecă, în momentul de faţă aştept un răspuns de la domnul secretar să vedem 
cum poate fi reziliat contractul care îl avem în derulare cu spaţiul în care se află 
biblioteca şi sper ca în timp util, cu o aproximaţie ca până la sfârşitul anului în 
curs, biblioteca să poată fi mutată în acel spaţiu de pe Odobescu, în condiţiile în 
care şi dumneavoastră veţi fi de acord atunci când Proiectul de hotărâre va ajunge 
în dezbaterea plenului Consiliului judeţean. 

2. Cinematograful Dacia are în momentul de faţă două expertize tehnice 
făcute, am fost sunat de către directorul România film care urmează să ajungă la 
Bistriţa, să purtăm o discuţie să vedem cum putem armoniza discuţiile. Stiţi că 
doar o parte din cinematograful Dacia a fost transferat la Consiliul judeţean, ei îşi 
doresc să modernizeze sala pentru proiecţia de filme, sala B, iar noi am avut deja 
o discuţie cu executivul Consiliului judeţean în momentul în care vom avea 
pregătite documentele necesare, vom veni în faţa dumneavoastră, în faţa 
legislativului să vă propunem ca cealaltă parte, sala A dacă nu mă înşel, să fie 
modernizată şi transformată într-o sală de spectacole. Noi nu avem nici o sală de 
spectacole, Casa Municipală de Cultură urmează să intre într-un proiect de 
reabilitare care se va întinde pe parcursul a mai multor ani. Mai mult decât atât 
am reuşit împreună cu colegii din executiv şi suntem aproape în faza finală pentru 
obţinerea finanţării Proiectului Casa germană, am reuşit să obţinem de la Guvern, 
Hotărârea de Guvern care ne rezolvă problema proprietăţii asupra unei părţi de 
teren din curte. Chiar azi am intrat în posesia extrasului de carte funciară de la 
Oficiul Judeţean de Cadastru, suntem cu toate documentele finalizate. Era singurul 
document care lipsea, urmează să semnăm contractul de finanţare, în condiţiile 
astea trebuie să găsim spaţiul necesar, ca Şcoala de artă care funcţionează în acel 
spaţiu să fie relocată şi atunci în urma discuţiei purtată cu domnul vicepreşedinte 
Pugna şi cu colegii din executiv, vrem să mutăm Şcoala de artă în sediul Centrului 
Judeţean pentru Cultură, în spaţiile care în momentul de faţă funcţionează 
ansamblul profesionist Dor românesc şi la cinematograful Dacia pe lângă sala de 
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spectacole care trebuie amenajată să se mai creeze şi spaţiile necesare pentru 
funcţionarea acestui ansamblu profesionist Dor românesc. Aceasta este viziunea în 
momentul de faţă, sper ca în acest an să putem să facem măcar studiul de 
fezabilitate, aş dori să se facă şi proiectarea tehnică, dacă vom avea resursele 
necesare pentru acest proiect de modernizarea a cinematografului Dacia luând în 
calcul că România film în paralel cu noi va moderniza acea sală pentru poiecţia de 
film şi se rezolvă proiecţia de film. Pentru a III-a propunere din punctul meu de 
vedere este una constructivă şi vă mulţumesc pentru ea. Luni în operative cu 
executivul Consiliului judeţean le voi cere colegilor mei să analizăm şi dacă legea 
ne permite să postăm documentele pe site-ul Consiliului judeţean. Eu nu văd din 
punct de vedere legal nici un impediment, documentele sunt publice şi cred că ele 
vor fi postate. S-ar putea să avem aici o mică problemă, în aparat este un singur 
om care gestionează şi reţeaua, pregăteşte şi şedinţele din punct de vedere tehnic 
şi site-ul, dar o să-l rog şi pe Bogdan Ivan pe purtătorul de cuvânt să-l sprijine şi 
cu colegii de la pregătirea şedinţelor să începem să postăm documentele în 
următoarea perioadă pe site. Cred că este o propunere bine venită şi eu susţin 
transparenţa totală şi nu văd nici o problemă. Domnule Popescu Grigore Dorin şi 
doamna Montoiu Gabriela Cătălina. 

Popescu Grigore Dorin: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte observ cu stupoare că a dispărut punctul diverse de pe 

ordinea de zi ceea ce ma deranjează. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Este o greşeală de redactare. 
Popescu Grigore Dorin: - consilier judeţean – 
Eu am luptat foarte mult pentru acest punct şi când am reuşit să-l obţin l-aţi 

luat înapoi. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnule consilier judeţean Popescu Grigore Dorin, la pagina cu nr.3 la 

invitaţie care a fost şi publicată în media, este punctul diverse. La opis la început 
nu este punctul diverse pentru că nu conţine nimic. 

Popescu Grigore Dorin: - consilier judeţean – 
Păi, m-aţi derutat. În fine o considerăm rezolvată. În altă ordine de idei, 

legat de propunerea colegului nostru domnul Curteanu Eugen, nu cred că este 
necesar să publicăm pe site toate documentele pentru că din punctul meu de 
vedere sunt discuţiile care ar trebui să rămână aici în consiliu. Există altă 
modalitate, există mail-uri, există o promisiune care ne-aţi făcut-o legată de 
cumpărarea unor laptop-uri şi toate şedinţele ar putea să fie pe suport electronic 
sub forma de CD. Eu zic că ar fi mai corect pentru că a pune pe site toate 
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documentele nu ştiu dacă e chiar cea mai bună idee. Să ne rezumăm doar la 
proiecte efectiv. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Este în regulă, am înţeles poziţia dumneavoastră. Domnişoara Montoiu 

Gabriela, vă rog. 
Montoiu Gabriela Cătălina: - consilier judeţean – 
Referitor la partea de informare, s-ar putea adăuga un newsletter intern în 

care să se formeze tot grupul de consilieri şi de fiecare dată toate documentele 
respective pot fi transmise dintr-un clic şi atunci ar fi mult mai uşor. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Eu mă bucur că sunteţi extrem de activi în a ne da de lucru. 
Montoiu Gabriela Cătălina: - consilier judeţean – 
Nici o problemă, putem să ne implicăm pe această parte. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Cu dragă inimă tot ce înseamnă transparenţă, o cât mai bună comunicare a 

Consiliului judeţean, a executivului şi a plenului Consiliului judeţean, eu voi fi în 
permanenţă unul care va sprijinii astfel de acţiuni cu rugămintea să ne înţelegeţi 
că în momentul de faţă aparatul este sufocat, sigur au rămas foarte multe lucruri 
din urmă, dar în timp şi sper că într-un timp rezonabil vom face toate analizele 
necesare. Suntem în momentul de faţă în proceduri pentru a achiziţiona ceea ce 
am spus şi anume laptop-uri pentru fiecare consilier pentru a salva consumul de 
lemn pentru hârtie şi pentru a moderniza modul nostru de lucru, cu rugămintea că 
trebuie să discutăm mai concret, eu nu spun din start nu, dar trebuie să facem o 
analiză să vedem ce implică şi dacă ne permitem şi din punct de vedere a 
resurselor umane şi financiare să fecem lucrul acesta.  

Montoiu Gabriela Cătălina: - consilier judeţean – 
Din punct de vedere al costurilor, nu implică nişe costuri foarte mari dar eu, 

am să vin eventual cu o propunere scrisă. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Este în regulă, vă mulţumesc. 
Montoiu Gabriela Cătălina: - consilier judeţean – 
Al doilea aspect pe care aş vrea să-l aduc în discuţie, pe care colegul meu a 

provocat-o astăzi, vizavi de amplasamentul Bibliotecii judeţene, propunerea mea 
este să existe şi o dezbatere publică în care să invităm toate entităţile care pot să 
vină cu o susţinere argumentativă vizavi de acest proiect care din punctul meu de 
vedere este unul foarte important, având în vedere rolul pe care îl are o bibliotecă 
judeţeană, misiunea şi rolul în comunitatea contemporană.  

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
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Aţi putea să fiţi vă rog puţin mai explicită ca să înţeleg foarte bine. Vă doriţi 
o dezbatere publică pentru locul în care vom muta biblioteca sau o dezbatere 
publică despre rolul bibliotecii?  

Montoiu Gabriela Cătălina: - consilier judeţean – 
Nu. Atât despre locul care va fi ales, cât şi proiectul în sine, adică, cum va 

arăta acea bibliotecă judeţeană în momentul în care se va hotârî, care va fi spaţiul 
respectiv. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Păi nu avem variante domnişoara consilier. Bine, eu mi-aş dori sigur o 

bibliotecă cu o investiţie de câteva milioane de euro care să arate cât mai futurist, 
dar noi avem o singură variantă în momentul de faţă care ne-o permitem. Să dăm 
2500-3000 euro chirie/lună în acel spaţiu şi să ţinem un alt spaţiu la care plătim 
cheltuieli, gol în momentul de faţă. Altă variantă în momentul de faţă nu avem cu 
costurile respective, dar la momentul respectiv, vom discuta. Domnul 
vicepreşedinte Pugna Alexandru care coordonează aceste direcţii din subordinea 
Consiliului judeţean, cred că are toată deschiderea, purtaţi amândoi o discuţie, 
veniţi cu propuneri, dezbaterile publice sunt bine venite, dar eu am o reţinere 
vizavi de dezbaterea publică pe locul în care vom muta biblioteca pentru că în 
momentul de faţă eu nu îi văd rostul.  

Dacă mai sunt alte intervenţii? Dacă nu, cu permisiunea dumneavoastră 
intrăm în ordinea de zi. 

Punctul 1 al ordinii de zi Proiect de hotărâre privind aprobarea 
organigramei şi a statului de funcţii la Serviciul Public Comunitar de 
Evidenţa Persoanelor Bistriţa-Năsăud. Comisia economică, vă rog avizul. 

Deneş Ioan: - consilier judeţean – 
Comisia economică a dat aviz favorabil cu unanimitate de voturi. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de administraţie, doamna preşedinte vă rog. 
Săsărman Monica:- consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Dacă sunt intervenţii? Dacă nu, trecem la procedura de vot. 
Am deschis procedura de vot, vă rog să votaţi. 
Cu “30 de voturi pentru” din 30 de consilieri prezenţi s-a adoptat. 
Mulţumesc. 

* 
 
 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
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Punctul 2 Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei şi a 
statului de funcţii la Complexul Muzeal Bistriţa-Năsăud. Comisia 
economică, vă rog avizul. 

Deneş Ioan: - consilier judeţean – 
Comisia economică a dat aviz favorabil cu unanimitate de voturi în forma 

prezentată de iniţiator. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de administraţie. 
Săsărman Monica:- consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. 
Dacă sunt intervenţii? Da domnul Gaftone Ioan. 
Gaftone Ioan: - consilier judeţean – 
Da, pentru precizie rigoare şi acurateţea reglementării, vă propun ca cererea 

directorului muzeului de schimbare a Muzeului judeţean Bistriţa în Muzeul Bistriţa, 
să rămână în continuare şi să urmeze demersul prevăzut în lege şi vă citez din 
lege „schimbarea titulaturii muzeului colecţiilor se realizează prin Hotărârea 
Guvernului cu avizul Comisiei Naţionale a muzeelor şi colecţiilor la propunerea 
autorităţiilor în subordinea căreia se află muzeul sau colecţia”, art.16 din lege. Deci 
nu noi putem modifica denumirea, dar putem trece ca punct în conţinutul hotărârii 
consiliului, propunerea de schimbare a denumirii şi .... 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnule consilier scuzaţi-mă că vă întrerup dar nu am înţeles nimic până 

acuma. 
Gaftone Ioan: - consilier judeţean – 
Deci, directorul muzeului a propus schimbarea denumirii Muzeului judeţean 

Bistriţa în Muzeul Bistriţa. Acest lucru se poate face numai prin Hotărâre de 
Guvern, la propunerea noastră, în organigramă deja este trecută denumirea de 
Muzeul Bistriţa, ceea ce ne pune sub incidenţa art.37 din Legea muzeului care 
scrie “ schimbarea titulaturii muzeului sau după caz a colecţiei cu nerespectarea 
procedurilor prevăzute la art. 16, este contravenţie”. Deci lucrurile se pot rezolva 
în felul următor. 

 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
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Domnul profesor Moldovan Andrei Valentin şi pe urmă domnul Marc Vasile. 
Moldovan Andrei Valentin: - consilier judeţean – 
Aş vrea să ridic două probleme. Una care am mai ridicat-o şi în mandatul 

trecut, conducerea s-a schimbat la Complexul Muzeal Bistriţa care are în 
componenţă şi Muzeul Năsăud şi celelalte şi probabil şi Muzeul Bistriţa, acesta fiind 
înţelesul cred eu. Problema care vreau să o ridic şi aici este aceea că trebuie 
gândită probabil o organigramă cu o suficientă mobilitate pentru a aborda nişte 
proiecte mari, adică să nu ne sfiim prin muzeu să abordăm proiecte mari. Să vă 
dau două exemple: 

1. Avem castrul de la Ilişua, dezvelit, acoperit şi aşa mai departe. Acolo se 
poate ridica un muzeu să se facă o chestiune turistică, un proiect european, pe 
bani europeni. Sunt costuri mari şi asta ar însemna nu numai dezvoltarea muzeului 
ci a întregii zone. Este o chestiune, adică să ne gândim la aceste proiecte mari.  

Un alt proiect mare ar fi cel care ar avea în vedere realizarea unui Muzeu al 
satului prin Muzeul judeţean, un Muzeu al satului, probabil în colaborare cu 
Primăria Bistriţa pentru identificarea unui spaţiu, pentru că ceea ce există acolo în 
spate nu este suficient, este o impovizaţie. Un Muzeu al satului care dincolo de 
faptul că ar permite la această oră încă achiziţii importante pe sume mici, ar fi un 
spaţiu de manifestare pentru manifestări de o diversitate extraordinară, de 
asemeni ar crea servicii de tipul acela care există la Sibiu, la Cluj şi în alte părţi. De 
aceea vreau să spun că totuşi dacă se vor aborda asemenea proiecte trebuie să 
existe personal capabil să lucreze pe aceste proiecte. Aceasta este o chestiune. A 
doua chestiune este…. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Rugămintea să reducem intervenţiile la 3 minute domnule consilier. 
Moldovan Andrei Valentin: - consilier judeţean – 
A doua chestiune nu ştiu dacă să o ridic acuma sau la diverse este o 

întrebare. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Lăsaţi-o la diverse. 
Moldovan Andrei Valentin: - consilier judeţean – 
O las la diverse atunci. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul profesor Marc Vasile. 
Marc Vasile: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, ţinând cont că este directorul Complexului Muzeal 

Bistriţa vă rog să-i daţi cuvântul lui. 
 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
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Vă mulţumesc tocmai asta vroiam să fac, dar în urma consilierilor. Nu poate 
să vorbeasca directorul înaintea consilierilor. 

Marc Vasile: - consilier judeţean – 
Să ne spună el, dar cred că în Comisia economică am discutat. Practic nu se 

modifică nimic, ceea ce a spus domnul colonel nici eu nu am înţeles. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Eu constat că ar trebui să invităm la şedinţa Comisiei economice toţi 

consilierii judeţeni. Toţi consilierii judeţeni ar trebui să-i invităm. Înţeleg că 
dumneavoastră vreţi o intervenţie doamna preşedinte a Comisiei de administraţie, 
doamna Săsărman Monica, vă rog.  

Săsărman Monica:- consilier judeţean – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Deci observaţia colegului meu este 

pertinentă. Pentru modificarea denumirii sau titulaturii unui muzeu într-adevăr 
este nevoie de o Hotărâre de Guvern, dar nimic nu ne împiedică să aprobăm în 
această formă urmând ca dumneavoastră să faceţi o adresă sau să faceţi 
demersurile necesare pentru a putea să obţineţi şi acea Hotărâre a Guvernului. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Deci în momentul de faţă vreau să vă spun un lucru că iar ne ducem la 

calendele greceşti, nici actuala titulatură nu are nici o aprobare de la nimeni, dacă 
discutăm pe tema asta. Deci nu are nici o Hotărâre de Guvern, dar încă odată aici 
suntem pentru dezbateri. Domnule director Gavrilaş vă rog să-i lămuriţi pe colegii 
mei cum stă treaba cu schimbarea, că eu mă încurc în schimbările acestea de 
nume. 

Gavrilaş Alexandru: - director Complexul Muzeal Bistriţa – 
Cu tot respectul cuvenit o să repet o istorie a Muzeului judeţean. Muzeul 

Bistriţa din 1952 a evoluat şi la un moment dat s-a numit Muzeul judeţean. În 
momentul în care la Muzeul judeţean s-au alipit cele 10 locaţii care le are respectiv 
în tot judeţul s-a schimbat ca denumire, s-a schimbat denumirea în Complexul 
Muzeal Bistriţa-Năsăud, care are în componenţă Muzeul Bistriţa, Năsăud, Reteag, 
Monor, Coşbuc, Rodna, Maieru, în fine. S-au vehiculat în paralel două denumiri, 
una Complexul Muzeal Bistriţa-Năsăud care se ocupă de problemele muzeale din 
tot judeţul şi Muzeul judeţean Bistriţa-Năsăud care nu-şi mai are rolul psihologic al 
lucrurilor. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mie îmi este foarte clar domnule director, două lucruri se desprind din 

punctul meu de vedere din discuţia noastră, unu preşedinta Comisiei de 
administraţie şi secretarul comisiei domnul Gaftone Ioan să-i invitaţi domnule 
preşedinte a Comisiei economice la dezbaterile comisiei data viitoare. Acuma 
trecând la lucrurile serioase ceea ce propune doamna preşedintă Săsărman Monica 
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cred că este corect, noi putem adopta această hotărâre şi executivul consiliului 
judeţean împreună cu conducerea muzeului să facă demersurile necesare ca toate 
lucrurile să intre în lege, conform propunerilor pe care le-a făcut domnul colonel 
Gaftone Ioan şi înţeleg că vom avea la final Complexul Muzeal al judeţului Bistriţa-
Năsăud care va avea în componenţă şi Muzeul Bistriţa. 

Domnul vicepreşedinte Pugna Alexandru. 
Pugna Alexandru: - vicepreşedinte – 
Complexul Muzeal Bistriţa-Năsăud este entitatea juridică. S-a obţinut 

acreditare din partea Ministerului Culturii, în urmă cu o lună şi ceva împreună cu 
Maramureşul. Din punct de vedere juridic Complexul Muzeal Bistriţa-Năsăud, 
aceasta este denumirea şi aşa cum spunem Muzeul Năsăud, Muzeul din Coşbuc, 
Muzeul Casa memorială George Coşbuc aşa spunem Muzeul Bistriţa. Muzeul ce 
există aici la Bistriţa trebuie să-l putem deosebi de Complexul Muzeal care 
cuprinde întreaga paletă a muzeelor din judeţul Bistriţa-Năsăud şi care este 
entitatea juridică, asta este diferenţa. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumim domnule vicepreşedinte. Vom face toate demersurile ca lucrurile 

să fie puse în cadru legal. 
Cu permisiunea dumneavoastră deschid procedura de vot. 
Vă rog să votaţi. 
Cu “30 de voturi pentru” din 30 de consilieri prezenţi s-a adoptat. 
 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

Punctul 3 de pe ordinea de zi Proiect de hotărâre privind aprobarea 
organigramei şi a statului de funcţii la Biblioteca Judeţeană Bistriţa-
Năsăud. Comisia economică, vă rog. 

Deneş Ioan: - consilier judeţean – 
Comisia economică a dat aviz favorabil cu unanimitate de voturi.  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de administraţie. 
Săsărman Monica:- consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
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 Dacă nu sunt intervenţii cu permisiunea domnului Paul deschidem procedura 
de vot. Vă rog să votaţi. 

Cu “30 de voturi pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Trecem la proiectul de pe ordinea de zi cu nr.6, 4 şi 5 fiind retrase. 
Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului 

Judeţean Bistriţa-Năsăud în Consiliul de administraţie la Centrul Şcolar 
pentru educaţie incluzivă nr.1 Bistriţa. 

Comisia de administraţie. 
Săsărman Monica:- consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Propuneri, domnule vicepreşedinte Pugna Alexandru. 
Pugna Alexandru: - vicepreşedinte – 
Îl propunem pe domnul consilier Coman Samuel Leon şi pe doamna consilier 

Ulecan Maria. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Dacă sunt alte propuneri? Dacă nu deschidem procedura de vot. Este vot 

secret dragilor. Votul electronic este vot secret. Domnule Paul separat. Este 
deschisă procedura de vot, votăm pentru domnul Coman Samuel Leon. Vă rog să 
votaţi. 

Coman Samuel Leon - “30 de voturi pentru” a fost desemnat. 
Deschidem procedura de vot pentru doamna consilier judeţean Ulecan 

Maria. 
Ulecan Maria - “28 de voturi pentru, 1 vot împotrivă, 1 abţinere” a 

fost desemnată. 
Deschidem procedura de vot pentru adoptarea Proiectului de hotărâre. 
Am deschis procedura de vot, vă rog să votaţi. 
Cu “30 de voturi pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Următorul punct de pe ordinea de zi Proiect de hotărâre privind 

desemnarea reprezentanţilor Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud în 
Consiliul de administraţie la Centrul Şcolar pentru educaţie incluzivă 
nr.2 Bistriţa. 
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Comisia de administraţie. 
Săsărman Monica:- consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Propuneri, domnule vicepreşedinte Pugna Alexandru. 
Pugna Alexandru: - vicepreşedinte – 

  Propunem pe domnişoara consilier Bugnar Ramona şi pe domnul consilier 
Suciu Daniel. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Deschidem procedura de vot pentru votul de persoane. Supun la vot 

desemnarea în Consiliul de admnistaţie al Centrului Şcolar pentru Educaţie 
Incluzivă nr. 2 a domnişoarei consilier Bugnar Ramona Cristina. Vă rog să votaţi. 

Bugnar Ramona Cristina - “30 de voturi pentru” a fost desemnată. 
Deschidem procedura de vot pentru domnul Suciu Daniel Vasile. 
Este în regulă, procedura de vot a fost deschisă, vă rog să votaţi. 
Suciu Daniel Vasile - “28 de voturi pentru, 2 voturi împotrivă a fost 

desemnat” 
Trecem la votarea Proiectului de hotărâre. Procedura de vot a fost deschisă, 

vă rog să votaţi. 
Cu “29 de voturi pentru şi 1 vot împotrivă” proiectul de hotărâre a fost 

adoptat. 
* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Trecem la următorul punct de pe ordinea de zi Proiect de hotărâre 

privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud în Consiliul de administraţie la Liceul Tehnologic Special „Sfânta 
Maria” Bistriţa. 

Comisia de administraţie. 
Săsărman Monica:- consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de cultură. 
 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Propuneri, domnule vicepreşedinte Pugna Alexandru. 
Pugna Alexandru: - vicepreşedinte – 

  Propunem pe domnul consilier Deneş Ioan. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul consiler Curteanu Eugen. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Grupul PDL îl propune pe domnul consilier Negruşeri Vasile. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Dacă sunt alte propuneri? Dacă nu deschid procedura de vot pentru prima 

propunere, respectiv domnul consilier judeţean Deneş Ioan. 
Procedura de vot a fost deschisă, vă rog să votaţi. 
Deneş Ioan - “30 de voturi pentru” a fost desemnat. 
Supun votului dumneavoastră a doua propunere în persoana domnului 

consilier judeţean Negruşeri Vasile. Procedura de vot a fost deschisă, vă rog să 
votaţi. 

Negruşeri Vasile - “24 de voturi pentru, 5 voturi împotrivă, 1 
abţinere” a fost desemnat. 

Deschidem procedura de vot pentru adoptarea Proiectului de hotărâre. 
Procedura de vot a fost deschisă, vă rog să votaţi. 

Cu “30 de voturi pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 

* 
 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Următorul punct de pe ordinea de zi Proiect de hotărâre privind 

desemnarea reprezentanţilor Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud în 
Consiliul de administraţie la Centrul Şcolar pentru educaţie incluzivă 
Beclean. 

Comisia de administraţie. 
Săsărman Monica:- consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil 
 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Propuneri, domnule vicepreşedinte Pugna Alexandru. 
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Pugna Alexandru: - vicepreşedinte – 
  Propunem pe domnul consilier Pop George. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul consiler Curteanu Eugen. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Profesorul Moldovan Andrei Valentin. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Dacă sunt alte propuneri? Dacă nu deschid procedura de vot pentru prima 

propunere, domnul consilier judeţean Pop George. 
Am deschis procedura de vot, vă rog să votaţi. 
Pop George – „29 de voturi pentru şi 1 vot împotrivă” a fost 

desemnat. 
Deschidem procedura de vot pentru a doua propunere, domnul consilier 

judeţean Moldovan Andrei Valentin. 
Am deschis procedura de vot, vă rog să votaţi. 
Moldovan Andrei Valentin - “25 de voturi pentru, 4 voturi 

împotrivă, 1 abţinere” a fost desemnat. 
Deschidem procedura de vot pentru adoptarea Proiectului de hotărâre. 

Procedura de vot a fost deschisă, vă rog să votaţi. 
Cu “29 de voturi pentru şi 1 abţinere” proiectul de hotărâre a fost 

adoptat. 
* 
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Următorul punct de pe ordinea de zi Proiect de hotărâre privind 

desemnarea reprezentanţilor Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud în 
Consiliul de administraţie la Centrul Şcolar pentru educaţie incluzivă 
„Lacrima” Unirea. 

Comisia de administraţie. 
Săsărman Monica:- consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Propuneri, domnule vicepreşedinte Dolha Stelian. 
Dolha Nechita Stelian: - vicepreşedinte – 
Vreau să propun pe doamna consilier Pană Adriana Doina. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Dacă sunt alte propuneri? Dacă nu deschid procedura de vot. Vă rog să 

votaţi. Aici este un singur consilier. 
Pană Adriana Doina - “30 de voturi pentru” a fost desemnată. 
Deschidem procedura de vot pentru adoptarea Proiectului de hotărâre. 

Procedura de vot a fost deschisă, vă rog să votaţi. 
Cu “30 de voturi pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Trecem la următorul punct de pe ordinea de zi Proiect de hotărâre 

privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Judeţean în Consiliul de 
administraţie la Centrul Judeţean de Resurse şi Asistenţă Educaţională 
Bistriţa-Năsăud. 

Comisia de administraţie. 
Săsărman Monica:- consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Propuneri, domnule vicepreşedinte Dolha Stelian. 
Dolha Nechita Stelian: - vicepreşedinte – 
Vreau să propun din partea grupului USL pe domnul consilier Popescu 

Grigore Dorin. 
Popescu Grigore Dorin: - consilier judeţean – 
Nu vreau. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Altă propunere domnule Dolha, domnul Popescu refuză. 
Dolha Nechita Stelian: - vicepreşedinte – 
Pe domnul consilier Ioan Deneş. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul Deneş face deja parte din una, mai încercaţi. 
Dolha Nechita Stelian: - vicepreşedinte – 
Mereuţă Mircea. 
 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Deci rămâne domnul consilier judeţean Mereuţă Mircea. 
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Domnule consilier Curteanu Eugen, vă rog. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Din partea grupului PDL propun pe domnişoara Montoiu Gabriela. 
Supun votului prima propunere, vă rog să votaţi. 
Mereuţă Mircea - „29 de voturi pentru şi 1 vot împotrivă” a fost 

desemnat. 
Supun votului a doua propunere, vă rog să votaţi. 
Montoiu Gabriela Cătălina - 28 de voturi pentru, 2 voturi împotrivă” 

a fost desemnată. 
Deschidem procedura de vot pentru adoptarea Proiectului de hotărâre. 

Procedura de vot a fost deschisă, vă rog să votaţi. 
Cu “28 de voturi pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 

* 
Trecem la ultimul punct de pe ordinea de zi la punctul diverse. Domnul 

consilier judeţean Moldovan Andrei Valentin era înscris, al doilea consilier înscris 
domnul Neia Lăcătuş. Domnule Moldovan Andrei Valentin aveţi cuvântul. 

Moldovan Andrei Valentin: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, eu am vrut să adresez o întrebare, aş fi preferat să fie 

aici şi directorul muzeului. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Dar vă rog să-l rechemaţi pe directorul muzeului. Cine i-a dat voie să plece? 

Doamna Jurje Ana vă rog să-l chemaţi pe directorul muzeului. 
Moldovan Andrei Valentin: - consilier judeţean – 
Atunci voi vorbi când vine. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnule Lăcătuş puteţi intervenii dumneavoastră. 
Lăcătuş Emil Neia: - consilier judeţean – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Am un caz ca reprezentant al minorităţilor şi 

din grupul PDL, nu ştiu dacă puteţi dumneavoastră din partea Consiliului judeţean 
să mă ajutaţi. Am o familie de romi din cartierul Sărata la care le-a ars casa total, 
totalmente, au rămas fără nimic. Sigur trebuie găsită o modalitate, au fost la 
primărie şi din partea primăriei i-a îndreptat spre Guvern. Haideţi să găsim o 
modalitate de a-i ajuta, au rămas fără nimic, intervenit la o intreprindere, la o 
primărie pentru ceva lemn, cărămidă, orice. 

 
 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 



19 
 

Domnule administrator public, te rog să-ţi notezi şi să vedem luni dacă noi 
avem asemenea resurse. Domnule consilier judeţean luni o să supun atenţiei 
colegilor mei, nu ştiu dacă avem resurse pentru asemenea intervenţii de urgenţă, 
dacă avem cu mare drag, dacă nu personal o să încerc să-i ajut cu ceva. 

Lăcătuş Emil Neia: - consilier judeţean – 
Păi o să vin cu el aici. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Nu trebuie să veniţi cu el, sunteţi de ajuns dumneavoastră 
Lăcătuş Emil Neia: - consilier judeţean – 
Să ştiu ce demersuri trebuie să fac. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
E un sprijin în numele consilierului judeţean Lăcătuş, nu am nici o problemă. 
Lăcătuş Emil Neia: - consilier judeţean – 
Sunt primării de exemplu unde sunt zone muntoase, nişte lemne de acolo, 

găsită o modalitate. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă aştept pe la mine şi vorbim. 
Lăcătuş Emil Neia: - consilier judeţean – 
Vă mulţumesc. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Doamna Monica Săsărman. 
Săsărman Monica:- consilier judeţean – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Eu aş avea o scurtă observaţie. 

dumneavoastră aţi retras proiectul nr.4 de pe ordinea de zi şi evident că este 
dreptul iniţiatorului să-l retragă de pe ordinea de zi. În momentul în care îl veţi 
repune în dezbatere Consiliului judeţean, v-aş ruga să aveţi în vedere faptul că nu 
se impune transformarea posturilor de cercetători ştiinţifici în referent, pentru că 
nu poate exista un centru de cultură fără cercetători. Noi în cadrul comisiei de 
administraţie am formulat un amendament în care un post de cercetător ştiinţific 
să rămână iar celălalt să fie transformat în asistent de cercetare ştiinţifică, pentru 
că Legea 319 permite acest lucru. Mulţumesc. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul vicepreşedinte care coordonează acest centru şi-a notat şi ele vor 

reveni în comisii. Cu permisiunea dumneavoastră, ne permiteţi să-l aşteptăm pe 
domnul director al muzeului. 

Moldovan Andrei Valentin: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, întrebarea mea nu cere un răspuns imediat. Eu cred că 

aş putea să vorbesc şi în lipsa domnului director. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
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Bine, vă rog. 
Moldovan Andrei Valentin: - consilier judeţean – 
Judeţul nostru a derulat în ultimii ani un proiect foarte important în 

colaborare cu Academia Română. În cadrul acestui proiect care a fost coordonat 
de către istoricul literar Nicolae Gheran s-au publicat ultimele volume din ediţia 
critică  Liviu Rebreanu până la volumul 23 în colaborare cu judeţul nostru prin 
Complexul Muzeal Judeţean. La un moment dat această colaborare după ce s-a 
epuizat publicarea ediţiei critice, unica ediţie critică a unui scriitor român din 
sec.XX, e de reţinut acest lucru, colaborarea cu Academia Română a semnat 
trecerea pe foaia de titlu care este actul de identitate a unei cărţi a Complexului 
Muzeal Bistriţa-Năsăud. La un moment dat când a venit acea problemă şi nu mai 
putea fi plătit, suma era modică a lui Nicolae Gheran, dacă îmi amintesc eu era 
1500 lei, a căzut acest proiect, anul trecut s-a reluat pentru 6 luni pentru 
valorificarea moştenirii culturale Liviu Rebreanu care se află în documente la 
Biblioteca Academiei Române, în zilele acestea a apărut în colaborare cu muzeul, 
fără ca proiectul să se deruleze şi să-l introducă muzeul în planul său de activităţi, 
deci oamenii au mers din inerţie. Întrebarea mea este următoarea, renunţă  
muzeul la această colaborare şi la continuarea valorificării, este vorba de 4 volume 
de corespondenţă, 5 volume unul a apărut acuma zilele astea, 5 volume de 
corespondenţă, cu scrisori primite de Liviu Rebreanu, unice care se află în 
Biblioteca Academiei Române, este un proiect extrem de important, costurile 
judeţului sunt minime. De ce? Pentru că editura Academiei Române, tipăreşte s-a 
obligat să tipărească pe cheltuiala ei aceste lucrări, cu alte cuvinte este vorba doar 
de întreţinerea unei echipe redacţionale în ideea că toate aceste lucruri se 
transferă, Nicolae Gheran are 83 de ani şi vrea să le transfere spre noi. Acuma 
întrebarea o repet.  

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnule profesor eu am înţeles întrebarea, domnul vicepreşedinte şi-a luat 

notiţele necesare, cu rugămintea dumneavoastră în birou la domnul Pugna 
Alexandru domnule director şi să continuaţi discuţia.  

Moldovan Andrei Valentin: - consilier judeţean – 
Asta vreau, sunt implicat direct şi stau la dispoziţie cu orice. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul vicepreşedinte care coordonează şi muzeul, cred că are onoarea să 

vă invite la dânsul în birou împreună cu domnul director şi să purtaţi o discuţie 
detaliată pe această temă şi cu rugămintea la aparatul tehnic, nu mai părăseşte 
nici un angajat al consiliului şedinţa fără acordul meu. 

Vă mulţumesc dacă mai sunt alte intervenţii la diverse? Domnul Urâte Florin, 
vă rog. 
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Urâte Florin: – consilier judetean – 
Vă mulţumesc domnule preşedinte, stimaţi colegi. O rugăminte şi dacă se 

poate. Desemnăm consilieri in Consiliile de adminisţratie ale diferitelor instituţii zic 
eu importante si vedeţi că la 1 an sau la 4 ani le facem tot felul de analize si pe 
urmă constatăm fie eficienţă, fie performanţă sau neperformanţă. Aş avea 
rugămintea dacă se poate ca prin aceşti reprezentanti in consiliul de administratţe 
sa se ceara nişte fotografieri ale activitaţii măcar la 3 luni in care să vedem cum 
stau cu incadrarea in buget, cu proiectele, să trecem odată să facem performanţă, 
printr-o monitorizare a activitătilor, prin proiectele pe care si le-au propus, fie ca 
vorbim de scrieri de proiecte pentru fonduri europene, fie pentru proiectele care şi 
le-au lansat şi sunt bugetate şi alocăm bani, astfel să avem şi noi mult mai din 
timp să spunem un bilanţ al performanţei sau neperformanţei, adică dacă au bani 
sau nu au bani să-şi implementeze proiectele si aşa mai departe. Cred că ar fi mult 
mai secvenţială luarea unor decizii importante pentru a ne atinge obiectivele să 
spunem aşa să ne branduim judeţul şi să obţinem maxim şi din accesarea de  
fonduri europene si din ceea ce ne-am propus, din activităţi de cultură sau de 
accesare de fonduri europene sau alte proiecte. Mulţumesc. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Cred ca e prea des trimestrial, cred că in prima faza semestrial colegii noştri 

consilieri pot să ceară rapoartele, şi să ni le prezinte in plenul consiliului dacă 
sunteti de acord. Propunerea este una constructivă, eu sunt de acord cu ea şi 
atunci rugamintea la colegii nostrii consilieri care au fost desemnati reprezentanti 
ai consiliului in aceste Consilii de administraţie, să cereţi aparatului executiv la 
centrele respective, sau unităţile respective ca semestrial să vă facă aceste 
rapoarte ca dumneavoastră să veniţi să le prezentaţi pentru dezbatere în comisii, 
pentru că acolo se fac dezbaterile profunde la activitate şi acolo unde consideraţi 
necesar şi în plenul Consiliului judeţean. Dacă mai sunt alte intevenţii? Domnule 
vicepreşedinte Pugna Alexandru, vă rog. 

Pugna Alexandru: - vicepreşedinte – 
 Vreau să-i răspund domnului consilier judeţean Moldovan Andrei Valentin şi 

să-i amintesc că Nicolae Gheran a fost angajat a Muzeului judeţean de către 
domnul Gheorghe Marinescu, tocmai pentru a realiza această ediţie critică a 
romancierului Liviu Rebreanu pe care noi trebuie să ni-l asumăm şi care este clar 
că este actorul romanului modern din România chiar dacă unii critici literari susţin 
că ar fi altcineva din altă parte de ţară ca să spun aşa şi ştim foarte bine despre 
cine este vorba, şi vreau să vă mai spun că avem în vedere faptul că trebuie să 
realizăm şi o ediţie critică George Coşbuc, de aceea în decurs de o lună, două vom 
avea bucuria de a avea aici la Bistriţa pe preşedintele Academiei române cu care 
vom discuta şi cu, care s-au început de mult discuţii legate de apariţia ediţiei 
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critice ce au apărut la Biblioteca judeţeană prin proiectul pe care l-a scos doamna 
Olimpia Pop si l-a continuat actualul director cu ultima apariţie, încă trei au fost 
scoase de doamna Olimpia Pop, după toată această operă a lui Coşbuc care a 
apărut acolo, a unui critic foarte bun într-adevăr din Cluj, Petru Poantă. Este o 
reuşită însă trebuie o ediţie critică care să o editeze Academia Română şi 
dumneavoastră ştiţi că s-au început de mult discuţii pe această temă şi vă asigur 
că vom face toate demersurile posibile să apară sub egida Academiei Române şi 
ediţia critică George Coşbuc. 

Popescu Grigore Dorin: - consilier judeţean – 
 Nu am decât să salut deosebit de buna colaborare pe care am observat-o 

între actuală putere şi opoziţie. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumim. Vă doresc o după masă plăcută. 

 Cei care doriţi dintre dumneavoastră la Sala Polivalentă are loc concursul de 
haltere şi vom face şi premierea sportivului conform aprobării dumneavoastră. 

 
* 
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